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OR.IV.0022.1.2.2025 

PROTOKÓŁ NR 35/2025 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego 

w dniu 21 stycznia 2025 r. 

Starostwo Powiatowe w Raciborzu 

Plac Okrzei 4, 47 – 400 Racibórz 

 

Obecni na posiedzeniu Zarządu Powiatu Raciborskiego, według listy obecności, 

stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Starosta Grzegorz Swoboda. Przewodniczący posiedzenia 

stwierdził, na podstawie listy obecności, wymagane quorum Zarządu Powiatu Raciborskiego 

do podejmowania uchwał. Jednocześnie poinformował o nieobecności Sekretarza Powiatu 

Beaty Bańczyk.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 09.00, odbyło się w budynku A, na I piętrze, w sali 

Zarządu. 

Starosta zaproponował, aby oddawanie głosu sygnalizowane było poprzez 

podniesienie ręki. Przed każdym głosowaniem będzie zadawał pytanie kto jest za danym 

rozstrzygnięciem, przykładowo zaakceptowaniem/podjęciem uchwały, itp. 

Starosta wniósł o rozszerzenie porządku posiedzenia o materiały dodatkowe, tj.: 

1) kartę informacyjną Referatu Funduszy Zewnętrznych dot. ponownego ogłoszenia 

postępowania przetargowego na dostawę 6 szt. autobusów niskoemisyjnych                     

w związku z realizacją przedsięwzięcia pn. Zakup 6 autobusów niskoemisyjnych 

na potrzeby organizacji publicznego transportu zbiorowego w Powiecie 

Raciborskim, w ramach Komponentu E Zielona, inteligentna mobilność, 

Inwestycja: E1.1.2 Zero- i niskoemisyjny transport zbiorowy (autobusy),  

2) pismo Prezydenta Miasta Raciborza nr GN.6823.3.10.2024 z dnia 15 stycznia 

2025 r. 

Ww. materiały dodatkowe zostaną omówione w końcowej części pkt 3 protokołu. 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem porządku posiedzenia wraz z ww. zmianami? 

Po zmianach, Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za,     

0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących – przyjął szczegółowy porządek posiedzenia,  

który stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Starosta wyznaczył Członków Zarządu, Skarbnika Powiatu do zreferowania 

poszczególnych punktów porządku posiedzenia, zgodnie z podziałem kompetencji w zakresie 

nadzoru i koordynacji spraw prowadzonych w komórkach organizacyjnych Starostwa 

Powiatowego w Raciborzu i jednostkach organizacyjnych Powiatu Raciborskiego. 

 

TEMATYKA  POSIEDZENIA: 

 

1. Przyjęcie Protokołu Nr 34/2025 z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego  

w dniu 14 stycznia 2025 r. 

2. Projekty uchwał Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Starosta poinformował, że kolejne planowane posiedzenie Zarządu odbędzie się  

w tut. Starostwie 28 stycznia 2025 r. o godz. 09.00. 

 

Ad. 1 

 

Starosta zapytał, kto jest za przyjęciem Protokołu Nr 34/2025 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 14 stycznia 2025 r.? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – przyjął Protokół Nr 34/2025 z posiedzenia Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w dniu 14 stycznia 2025 r., po zgłoszeniu wniosków o uzupełnienie pkt 3  

protokołu oraz o sprostowanie zapisów, które po ww. uzupełnieniu, znajdują się na str. 13, 14, 

17 i 22. 

 

Ad. 2 

 

Wicestarosta Ewa Lewandowska zaprezentowała projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Raciborskiego w sprawie przyjęcia planu wykorzystania zasobu nieruchomości Powiatu 

Raciborskiego na lata 2025-2027 wraz z autopoprawką redakcyjną do podstawy prawnej.  

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

863462. 
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Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia planu wykorzystania 

zasobu nieruchomości Powiatu Raciborskiego na lata 2025-2027 wraz z ww. autopoprawką 

redakcyjną? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie przyjęcia planu wykorzystania zasobu 

nieruchomości Powiatu Raciborskiego na lata 2025-2027 wraz z autopoprawką redakcyjną              

do podstawy prawnej. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2025, która prowadzona jest  

w Wydziale Organizacyjnym. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis przedstawił projekt uchwały Zarządu 

Powiatu Raciborskiego w sprawie udzielenia pełnomocnictwa dyrektorowi Zespołu Szkół 

Specjalnych w Raciborzu Rafałowi Lazarowi do udziału w 11 edycji konkursu „Zielona 

Pracownia_Projekt' 2025”, którego organizatorem jest Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska w Katowicach wraz z autopoprawkami redakcyjnymi do tytułu, § 1                                    

i uzasadnienia. 

Ww. projekt uchwały znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

867150. 

Starosta zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

dyrektorowi Zespołu Szkół Specjalnych w Raciborzu Rafałowi Lazarowi do udziału                    

w 11 edycji konkursu „Zielona Pracownia_Projekt' 2025”, którego organizatorem jest 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska w Katowicach wraz z ww. autopoprawkami 

redakcyjnymi? 

Zarząd Powiatu Raciborskiego w obecności 5 Członków – 5 głosami za, 0 głosów przeciw,  

0 głosów wstrzymujących – podjął uchwałę w sprawie udzielenia pełnomocnictwa 

dyrektorowi Zespołu Szkół Specjalnych w Raciborzu Rafałowi Lazarowi do udziału                                    

w 11 edycji konkursu „Zielona Pracownia_Projekt' 2025”, którego organizatorem jest 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach                           

wraz z autopoprawkami redakcyjnymi do tytułu, § 1 i uzasadnienia. 

Po zmianach, Uchwała znajduje się w teczce nr OR.IV.0025.1.2025, która prowadzona jest              

w Wydziale Organizacyjnym. 
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Ad. 3 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis omówił kartę informacyjną Referatu 

Edukacji dot. analizy planów naborowych dyrektorów szkół na rok szkolny 2025/2026,               

dla których organem prowadzącym jest Powiat Raciborski. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

867068. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zaakceptował plany naborowe szkół prowadzonych                     

przez Powiat Raciborski na rok szkolny 2025/2026 oraz polecił ich przedstawienie zespołowi 

ds. określenia kierunków kształcenia w szkołach ponadpodstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Raciborski, a następnie ponownie Zarządowi do ostatecznej 

akceptacji. 

Zarząd zatwierdzając plany naborowe przyjął, że ilość oddziałów w szkołach podległych 

Powiatowi Raciborskiemu kształtować się będzie następująco: 

1. Zespół Szkół Ogólnokształcących nr 1 w Raciborzu – 6 oddziałów i 184 uczniów:  

1) I Liceum Ogólnokształcące – 5 oddziałów – 160 uczniów, 

2) Liceum Sztuk Plastycznych – 1 oddział – 24 uczniów. 

Jednocześnie Zarząd zdecydował o utworzeniu kierunku humanistyczno-biznesowego 

(język polski, historia, angielski) w I Liceum Ogólnokształcącym, 

2. II Liceum Ogólnokształcące w Raciborzu – 5 oddziałów – 160 uczniów, 

3. Zespół Szkół Ekonomicznych w Raciborzu – 5 oddziałów – 160 uczniów, 

4. Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 1 w Raciborzu – 5 oddziałów i 160 

uczniów: 

1) Szkoły młodzieżowe – 9 oddziałów i 288 uczniów: 

• Technikum – 5 oddziałów – 160 uczniów,  

• Branżowa Szkoła I Stopnia – 4 oddziały – 128 uczniów, 

2) Szkoły dla dorosłych – Branżowa Szkoła II Stopnia – 1 oddział i 32 uczniów, 

5. Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 2  „Mechanik w Raciborzu                          

– 5 oddziałów i 160 uczniów: 

1) Szkoły młodzieżowe  – 8 oddziałów i 256 uczniów: 

• Technikum – 5 oddziałów – 160 uczniów,  

• Branżowa Szkoła I Stopnia – 3 oddziały – 96 uczniów, 

• Branżowa Szkoła II Stopnia – 1 oddział i 32 uczniów. 

Jednocześnie Zarząd zapoznał się z informacją, że utworzenie oddziału w zawodzie ślusarz                         
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w Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego nr 2 „Mechanik w Raciborzu                          

uzależnione będzie od możliwości odbywania praktyk u pracodawców oraz w szkole. 

Łączna liczba oddziałów i miejsc dla uczniów wynosi – 35 i 1112: 

1) w szkołach młodzieżowych – 33 oddziały i 1048 miejsc dla uczniów, 

2) w szkołach dla dorosłych – 2 oddziały i 64 słuchaczy. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis zapoznał zebranych z kartą 

informacyjną Referatu Edukacji dot. sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń 

nauczycieli początkujących, mianowanych i dyplomowanych w szkołach prowadzonych 

przez Powiat Raciborski w 2024 r. Jednocześnie poinformował, że z analizy poniesionych 

wydatków na wynagrodzenia  nauczycieli w 2024 r. w odniesieniu do wysokości średnich 

wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego wynika, iż nie zachodzi konieczność wypłaty jednorazowych 

dodatków uzupełniających dla nauczycieli. 

W toku dyskusji, Zarząd podkreślił, że Powiat Raciborski dbając o politykę kadrową 

zapewnia nauczycielom zatrudnienie na poziomie blisko 1,5 etatu, co powoduje,                           

że nauczyciele osiągają wynagrodzenie przewyższające średnie wynagrodzenia w kraju 

(średnio o 1 200,00 zł). 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

866310. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się i zatwierdził sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach                  

i placówkach prowadzonych przez Powiat Raciborski w 2024 r., przedłożył go Radzie 

Powiatu Raciborskiego oraz polecił Kierownikowi Referatu Edukacji przekazać go 

regionalnej izbie obrachunkowej, dyrektorom podległych szkół i placówek oraz związkom 

zawodowym zrzeszającym nauczycieli. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis omówił kartę informacyjną Referatu 

Spraw Społecznych dot. wysokości cen i opłat za usługi o charakterze użyteczności 

publicznej oraz za korzystanie z urządzeń i obiektów Domu Pomocy Społecznej „Złota 

Jesień” w Raciborzu. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

866907. 
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Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z kartą informacyjną dot. wysokości cen i opłat 

za usługi o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z urządzeń i obiektów 

Domu Pomocy Społecznej „Złota Jesień” w Raciborzu. Następnie Zarząd zaakceptował               

nw. propozycje, aby: 

1) nie podejmować uchwały w sprawie wysokości cen i opłat za usługi o charakterze 

użyteczności publicznej oraz za korzystanie z urządzeń i obiektów Domu Pomocy 

Społecznej „Złota Jesień” w Raciborzu, w związku z brakiem podstaw prawnych, 

2) uchylić uchwałę nr 60/260/2015 Zarządu Powiatu Raciborskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. 

w sprawie ustalenia cennika opłat za korzystanie z usług Domu Pomocy Społecznej „Złota 

Jesień” w Raciborzu przez osoby nieprzebywające w Domu na stałe, 

3) wyrazić zgodę na dalsze prowadzenie przez Dom miejsc noclegowych w „pokojach 

gościnnych” dla osób odwiedzających mieszkańców z możliwością korzystania                     

przez nich z konsumpcji, gdyż miejsca noclegowe w „pokojach gościnnych” są 

szczególnie ważne dla rodzin, które ze względu na odległość lub brak możliwość 

organizacyjnych nie mogą pozwolić sobie na codzienną obecność przy mieszkańcu.  

Miejsca noclegowe w „pokojach gościnnych” pełnią ważną funkcję w budowaniu 

pozytywnego wizerunku Domu jako miejsca, które dba nie tylko o mieszkańców,                    

ale również o ich rodziny. Takie rozwiązanie odpowiada na oczekiwania społeczeństwa, 

które coraz większą wagę przywiązuje do kompleksowego wsparcia osób starszych                      

i niepełnosprawnych, 

4) zobowiązał Dyrektora Domu do opracowania i wprowadzenia zasad korzystania                           

z bezpłatnych noclegów wraz z możliwością korzystania z konsumpcji w DPS-ie                        

przez osoby odwiedzające mieszkańców Domu, 

5) polecił przekazać Dyrektorowi DPS-u stanowisko Radcy Prawnego, że usługi transportu 

powinny być wykonywane w ramach przysługujących mieszkańcom uprawnień 

wynikających z ustawowego obowiązku DPS-u, gdyż brak jest podstaw prawnych                       

do wykonywania innych usług transportu przez DPS na rzecz mieszkańców. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis zaprezentował kartę informacyjną 

Referatu Spraw Społecznych dot. odpłatności Stowarzyszenia na Rzecz Wspierania Osób 

Niepełnosprawnych „Dom” za użytkowanie pomieszczeń w budynku Domu Pomocy 

Społecznej „Złota Jesień” w Raciborzu przy ul. Grzonki 1, w których Stowarzyszenie 

prowadzi Środowiskowy Domu Samopomocy typu B w Raciborzu. 
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Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

866901. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego przyjął przedstawioną informację dot. odpłatności 

Stowarzyszenia na Rzecz Wspierania Osób Niepełnosprawnych „Dom” za użytkowanie 

pomieszczeń w budynku Domu Pomocy Społecznej „Złota Jesień” w Raciborzu                     

przy ul. Grzonki 1, w których Stowarzyszenie prowadzi Środowiskowy Domu Samopomocy 

typu B w Raciborzu. Następnie wyraził zgodę na dalsze bezpłatne użyczanie pomieszczeń 

przez Dom Pomocy Społecznej „Złota Jesień” w Raciborzu dla Stowarzyszenie na Rzecz 

Wspierania Osób Niepełnosprawnych „Dom” za użytkowanie pomieszczeń, w których 

Stowarzyszenie prowadzi Środowiskowy Domu Samopomocy typu B w Raciborzu                       

oraz polecił Dyrektorowi DPS-u stosować wariant nr 2 przy obciążaniu ŚDS-u za koszty 

eksploatacyjne. 

 

Wicestarosta Ewa Lewandowska omówiła kartę informacyjną Referatu Gospodarki 

Nieruchomościami dot. nadzorowania, kontroli i wizyt monitorująco-sprawdzających 

nieruchomości Powiatu Raciborskiego oddanych w najem i dzierżawę. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

866598. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego przyjął informację nt. nadzorowania, kontroli i wizyt 

monitorująco-sprawdzających nieruchomości Powiatu Raciborskiego, oddanych pod najem                      

i dzierżawę. Jednocześnie polecił, aby w kolejnych kartach informacyjnych dodatkowo 

zawarte były informacje o stanie technicznym nieruchomości oraz ewentualnych potrzebach 

remontowych związanych z ich prawidłowym użytkowaniem. 

 

Wicestarosta Ewa Lewandowska przedstawiła kartę informacyjną Referatu Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa dot. Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Raciborskiego. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

866487. 

Po zapoznaniu się z ww. kartą informacyjną Zarząd Powiatu Raciborskiego polecił 

Referatowi Ochrony Środowiska i Rolnictwa podjęcie działań mających na celu opracowanie 

projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Raciborskiego” oraz przekazanie 

sporządzonego programu pod obrady Rady Powiatu Raciborskiego na listopadowej sesji br., 

której tematem wiodącym będzie stan środowiska w Powiecie Raciborskim. 
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Starosta omówił kartę informacyjną Referatu Inwestycji i Remontów dot. wyrażenia zgody              

na złożenie wniosku do Zarządu Województwa Śląskiego w Katowicach o dofinansowanie 

zadania ze środków budżetu Województwa Śląskiego na rok 2025. 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

867336. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego wyraził zgodę na złożenie do Zarządu Województwa 

Śląskiego w Katowicach wniosku o dofinansowanie ze środków budżetu Województwa 

Śląskiego na rok 2025 przeznaczonych na budowę i modernizację dróg dojazdowych                     

do gruntów rolnych na zadanie pn.: „Modernizacja odcinka drogi powiatowej nr 3547S 

wykorzystywanej jako dojazd do gruntów rolnych w gminie Rudnik, sołectwie Gamów, 

obrębie geodezyjnym Gamów”. 

Termin złożenia wniosku – do 31 stycznia 2025 r. 

Jednocześnie Starosta poinformował zebranych, że Powiat Raciborski podejmie działania 

mające na celu połączenie odcinków dróg transportu rolnego od obrębu ewidencyjnego                      

w Krowiarkach, które zostały wykonane w ramach prac scaleniowych na terenie Gminy 

Pietrowice Wielkie, do granicy obrębu ewidencyjnego Gamów w Gminie Rudnik. 

 

Starosta przedstawił informację o terminach posiedzeń komisji stałych Rady Powiatu 

Raciborskiego, zaplanowanych na styczeń 2025 r. 

Ww. informacja znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 867072. 

 

Starosta zaprezentował pismo przedstawiające roczną informację Dyrektora Szpitala 

Rejonowego im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu dot. zbycia mienia małej wartości. Dyrektor 

poinformował, iż w 2024 roku Szpital nie dokonał zbycia mienia ruchomego małej wartości. 

W latach 2023 i 2022 Szpital również nie dokonał zbycia mienia ruchomego małej wartości. 

Ww. pismo znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 866507. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego przyjął informację Dyrektora Szpitala Rejonowego                          

im. dr. Józefa Rostka w Raciborzu o braku zbycia mienia ruchomego małej wartości                        

w 2024 roku, o której mowa w piśmie nr NDG 08/01/2025 z dnia 8 stycznia 2025 r. 

 

Starosta zapoznał zebranych z odpowiedzią Ministra Infrastruktury z dnia 13 stycznia 2025 r.               

w sprawie Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej. W piśmie zaznaczono, że Ministerstwo Infrastruktury dostrzega potrzebę 

dokonania rewizji przepisów dotyczących zasad podejmowania i wykonywania publicznego 
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transportu zbiorowego oraz funkcjonowania Funduszu rozwoju przewozów autobusowych                

o charakterze użyteczności publicznej. W związku z tym, w resorcie infrastruktury,                           

z inicjatywy Ministra Infrastruktury, został powołany Zespół Ekspercki do spraw 

przeciwdziałaniu wykluczeniu komunikacyjnemu. Zadaniem tego Zespołu jest wypracowanie 

i przygotowanie regulacji prawnych, które będą odpowiedzią na aktualne oczekiwania 

wszystkich podmiotów uczestniczących w rynku drogowego transportu publicznego, w tym 

przede wszystkim pasażerów. W toku prac Zespołu Eksperckiego poruszane są również 

kwestie zmiany kolejności objęcia dopłatą ze środków Funduszu, tak aby pierwszeństwo                

w otrzymaniu środków miały związki powiatowo-gminne. Należy jednak wskazać,                        

że ewentualne zmiany w tym zakresie zostaną określone w przygotowanym                                

przez Ministerstwo Infrastruktury projekcie ustawy, będącej efektem prac Zespołu 

Eksperckiego do spraw przeciwdziałania wykluczeniu komunikacyjnemu. 

Ww. pismo znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 866701. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z odpowiedzią Ministra Infrastruktury                          

nr DTD-2-1.-4312.110.2024 z dnia 13 stycznia 2025 r. na pismo nr SK.7140.1.46.2024                                             

z dnia 26 listopada 2024 r. w sprawie Funduszu rozwoju przewozów autobusowych                         

o charakterze użyteczności publicznej.  

 

Starosta rozpoczął omawianie materiałów dodatkowych. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis zaprezentował kartę informacyjną 

Referatu Funduszy Zewnętrznych dot. ponownego ogłoszenia postępowania przetargowego 

na dostawę 6 szt. autobusów niskoemisyjnych w związku z realizacją przedsięwzięcia                   

pn. Zakup 6 autobusów niskoemisyjnych na potrzeby organizacji publicznego transportu 

zbiorowego w Powiecie Raciborskim, w ramach Komponentu E Zielona, inteligentna 

mobilność, Inwestycja: E1.1.2 Zero- i niskoemisyjny transport zbiorowy (autobusy). 

Ww. karta informacyjna znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 

867462. 

Szczegółowych informacji w ww. sprawie w zakresie kwestii finansowych udzielił Skarbnik 

Powiatu Roman Nowak.  

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z kartą informacyjną dot. ponownego ogłoszenia 

postępowania przetargowego na dostawę 6 szt. autobusów niskoemisyjnych w związku                     

z realizacją przedsięwzięcia pn. Zakup 6 autobusów niskoemisyjnych na potrzeby organizacji 

publicznego transportu zbiorowego w Powiecie Raciborskim, w ramach Komponentu E 
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Zielona, inteligentna mobilność, Inwestycja: E1.1.2 Zero-i niskoemisyjny transport zbiorowy 

(autobusy). Następnie wyraził zgodę na: 

1. przygotowanie przez Referat Funduszy Zewnętrznych planu naprawczego, aktualizacji 

dokumentacji aplikacyjnej i wystąpienia do CUPT z prośbą o aneks do umowy 

dofinansowania, 

2. ogłoszenie kolejnego postępowania przetargowego pn. Zakup 6 autobusów 

niskoemisyjnych na potrzeby organizacji publicznego transportu zbiorowego w Powiecie 

Raciborskim, z terminem realizacji dostaw wykraczającym poza aktualnie obowiązujący 

termin realizacji całego przedsięwzięcia, tj. do 28.05.2026 r. (czyli przed podpisaniem 

aneksu przez CUPT), 

3. polecił Wydziałowi Komunikacji i Transportu: 

1) uzgodnienie w porozumieniu ze Skarbnikiem Powiatu ewentualnego rozłożenia dostaw                    

na transze, co znajdzie odzwierciedlenie w zapisach dokumentacji przetargowej                                    

- zmniejszenie liczby dostaw utrudni skorzystanie z zaliczek dofinansowania i co za tym                                                       

idzie - spowoduje konieczność zabezpieczenia większych środków w budżecie powiatu                  

i ich „zamrożenie” z uwagi na oczekiwanie na refundację, 

2) określenie nowych, możliwych do zrealizowania terminów dostaw autobusów. 

 

W ślad za ustaleniami z poprzedniego posiedzenia Wicestarosta Ewa Lewandowska 

zapoznała zebranych z pismem Prezydenta Miasta Raciborza dot. nabycia na rzecz Gminy 

Racibórz działki nr 832 k.m.5 obręb Markowice. 

Prezydent Miasta Raciborza nawiązując do propozycji przejęcia nieruchomości gruntowej 

zabudowanej budynkiem mieszkalno-użytkowym, w którym obecnie znajduje się ośrodek 

zdrowia, oznaczonej ewidencyjnie numerem działki 832 k.m. 5 obręb Markowice, 

stanowiącej własność Powiatu Raciborskiego, poinformował, że Gmina Racibórz wyraża 

zgodę na nieodpłatne przejęcie nieruchomości, celem kontynuowania dotychczasowej 

działalności. 

Ww. pismo znajduje się w systemie informatycznym Mdok pod numerem UID 867076. 

Zarząd Powiatu Raciborskiego zapoznał się z pismem Prezydenta Miasta Raciborza                        

nr GN.6823.3.10.2024 z dnia 15 stycznia 2025 r. dot. nabycia na rzecz Gminy Racibórz 

działki nr 832 k.m.5 obręb Markowice. 

 

Starosta przedstawił informację o możliwościach ubiegania się o środki w ramach naboru 

konkurencyjnego z działania FESL.05.13 „Zdrowy pracownik”. Program „Zdrowy 
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pracownik” jest inicjatywą zorganizowaną przez Zarząd Województwa Śląskiego, której 

głównym celem jest poprawa warunków pracy, poprzez eliminację czynników ryzyka 

zdrowotnego występujących w organizacji. Aby wziąć udział w projekcie, należy 

przedłożyć m.in. odpowiednio wypełniony wniosek oraz zlecić zewnętrznej firmie 

sporządzenie dokumentu, jakim jest Analiza zdrowotnych czynników ryzyka w miejscu 

pracy. Program 5.13 „Zdrowy pracownik”  jest skierowany do przedsiębiorstw 

zlokalizowanych na terenie województwa śląskiego, szukających możliwości poprawy 

ergonomii stanowisk pracy, a także wdrażania działań profilaktycznych. W ramach inicjatywy 

przedsiębiorcy mogą otrzymać nawet do 200 000 euro dofinansowania. 

Jak poinformował Starosta na chwilę obecną służby Starostwa analizują warunki konkursu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Marek Kurpis poinformował, że w dniu 16 stycznia 

br. w Ministerstwie Edukacji Narodowej w Warszawie odbyło się spotkanie Zespołu                         

ds. Statusu Zawodowego Pracowników Oświaty, w którym jako reprezentant Związku 

Powiatów Polskich, wziął udział. Przedmiotem spotkania były propozycje zmiany prawa 

oświatowego przedstawione przez Państwową Inspekcję Pracy. 

Ponadto Członek Zarządu Marek Kurpis wraz z Wicedyrektorem Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego nr 2 „Mechanik” w Raciborzu Mirosławem Uliczką spotkał się 

w Departamencie Kształcenia Zawodowego Ministerstwa Edukacji Narodowej                                

z Wicedyrektor Anną Wiśniewską i pracownikiem Ministerstwa Edukacji Narodowej.                           

W czasie spotkania poruszono kwestię doradztwa zawodowego w szkołach podstawowych                  

i ponadpodstawowych oraz przekazano wnioski raciborskich pracodawców dotyczących 

zatrudniania pracowników młodocianych, w tym przede wszystkim problem ich aktualnego 

funkcjonowania w firmie RAFAKO S.A., podczas trwającej w przedsiębiorstwie procedury 

upadłościowej. 

Ponadto Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Mirosław Ruszkiewicz i Wicedyrektor CKZiU 

nr 2 „Mechanik” w Raciborzu Mirosław Uliczka spotkali się z Wicekomendantem 

Ochotniczego Hufca Pracy Katarzyną Juraszek, w sprawie pracowników młodocianych, 

zatrudnionych w firmie RAFAKO S.A. 

 

Członek Zarządu Powiatu Raciborskiego Eugeniusz Kura przekazał, że w dniu 20 stycznia               

2025 r. w Szkole Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie wziął udział w spotkaniu 

podsumowującym cykl wojewódzkich konsultacji zorganizowanych przez Ministra Rolnictwa 

i Rozwoju Wsi, Czesława Siekierskiego oraz Prezesa Krajowej Rady Izb Rolniczych,  

http://m.in/
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Wiktora Szmulewicza. W wydarzeniu uczestniczyło około 400 osób, w tym przedstawiciele 

środowisk rolniczych z całej Polski. 

Podczas spotkania omówiono najnowsze prace resortu nad zmianą definicji aktywnego 

rolnika, regulacjami dotyczącymi dzierżaw rolniczych oraz rolą produkcyjną wsi. Uczestnicy 

wyrazili liczne obawy w kontekście ratyfikacji umowy handlowej UE-Mercosur                          

oraz wymiany handlowej produktów rolno-spożywczych z Ukrainą. 

Przedstawiciele środowiska rolniczego podkreślali konieczność opracowania nowej definicji 

rolnika, zaznaczając, że wsparcie powinno trafiać do osób faktycznie uprawiających ziemię. 

Zwracano również uwagę na potrzebę uregulowania dzierżawy ziemi rolnej (tak jak to ma 

miejsce na terenie naszego powiatu) oraz zapewnienia funkcji produkcyjnych wsi. 

 

O godz. 11.35 Starosta zakończył posiedzenie Zarządu Powiatu Raciborskiego. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Inspektor 

w Wydziale Organizacyjnym 

 

Magdalena Powązka 

 

Prowadzący posiedzenie: 

Starosta 

 

Grzegorz Swoboda 
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Załączniki: 

1. Lista obecności z posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 21 stycznia 2025 r. 

2. Porządek posiedzenia Zarządu Powiatu Raciborskiego w dniu 21 stycznia 2025 r. 


